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Η ΚΡΙΤΙΚΗ - οξεία αλλά και 
εποικοδομητική - που α
σκήθηκε στη σύσκεψη 

των συνδικαλιστών του ΠΑΣΟΚ  
το περασμένο Σάββατο, αποτε
λεί δείγμα του εσωκομματικού 
διαλόγου που αναπτύσσεται 
στο ΠΑΣΟΚ, δήλωσαν χθες α
παντώντας σε ερωτήσεις δημο
σιογράφων, οι υπουργοί Εθν. 
Οικονομίας και Εργασίας κ.κ. Κ. 
Σημίτης και Ε. Γιαννόπουλος.

Ο κ. Γιαννόπουλος επισήμανε 
ακόμη όχι «αν αυτή η κριτική γι
νόταν σε άλλους (κομματικούς) 
χώρους θα είχαμε διαγραφές».

Ο κ. Σημίτης:
•  Επιβεβαίωσε την δημοσιογρα
φική πληροφορία ότι ένας ή δύο 
από τους ομιλητές (60 στον αρι
θμό) ζήτησαν την αντικατάσταση 
των μελών του Εκτελεστικού 
Γραφείου αλλά και τόνισε ότι οι 
εφημερίδες έδωσαν στρεβλή ει
κόνα της σύσκεψης όπου πάρα 
πολλοί συνδικαλιστές ζήτησαν 
να κατατοπιστούν και συνέβαλαν 
με προτάσεις στην καλύτερη δια
τύπωση της πολιτικής μας.
•  Κάλυψε ουσιαστικά τον πρώην 
υπουργό Εθν. Οικονομίας κ. Γερ. 
Αρσένη, που πρόσφατα δημο
σιεύματα τον θέλουν να μην έχει 
πληροφορήσει σωστά στο παρελ
θόν την κυβέρνηση και τα όργα
να του κινήματος για τις δυσμε
νείς εξελίξεις της οικονομίας. Ο 
κ. Σημίτης ανέφερε ότι ο κ. Αρσέ- 
νης, αμέσως μετά τις εκλογές είχε 
κατατοπίσει για τις εξελίξεις την 
κυβέρνηση. Επίσης σε άλλο ση
μείο των δηλώσεών του ο υπουρ
γός Εθν. Οικονομίας είπε ότι και 
πριν τις εκλογές ο κ. Αρσένης εί
χε κάνει ενημέρωση στα αρμόδια 
κομματικά όργανα.

Συστηματικά
Αναλυτικά ο κ. Σημίτης τόνισε 

τα εξής:
•  Πρόθεση της κυβέρνησης είναι 
να έχει μια ολοκληρωμένη πολι
τική για την αντιμετώπιση των 
οικονομικών προβλημάτων. Τα 
μέτρα θα είναι αποτελεσματικότε
ρα αν βασίζονται σε μία πιο συ
στηματική δουλειά και δεν καθο
δηγούνται από εντυπώσεις της 
στιγμής.
•  Δεν υπάρχει έκτακτη κατάστα
ση ώστε να πρέπει να ρυθμίσουμε 
ορισμένα θέματα σήμερα ή αύριο. 
Περνάμε μία εποχή προ
ετοιμασίας και συστηματικής ε
πεξεργασίας ώστε μέχρι την ολο
κλήρωση του προϋπολογισμού 
να έχουμε πλήρη άποψη για όλες 
τις πλευρές της οικονομικής πο
λιτικής.
•  Δεν κάνουμε συστάσεις για πε
ριορισμό στην κατανάλωση καυ
σίμων. Δεν πρόκειται «για καμ- 
μία θεομηνία ώστε να πρέπει να

λέμε κάνε τούτο ή εκείνο».
Αυτό που έχει σημασία είναι η 

πληροφόρηση για να αρχίσει η 
συζήτηση. Ενα βήμα για συζήτη
ση είναι το ΕΣΑΠ που θα πρα
γματοποιηθεί την Δευτέρα.
•  Ο χαρακτηρισμός «σοσιαλμο- 
νεταρισμός» για την κυβερνητι
κή οικονομική πολιτική, αποτε
λεί ελληνικό νεολογισμό και δεν 
είναι οικονομικά δικαιολο
γημένος. Η μονεταριστική πολι
τική περιορίζει την προσφορά 
του χρήματος και εξαναγκάζει τις 
επιχειρήσεις να περιορίσουν τις 
δαπάνες και το κόστος τους. Τε
λικά, αφήνει στους νόμους της α
γοράς την ευθύνη για την έξοδο 
από την κρίση. Δεν επικρατεί 
κοινωνικό κριτήριο. Εδώ όμως 
συζητάμε για περισσότερες ρυ
θμίσεις και δείχνουμε έτσι ότι η 
πολιτεία δεν θα αποσυρθεί από 
την αγορά ή την οικονομία, αλλά 
αντίθετα θα έχει άποψη και εκεί 
όπου θεωρεί σκόπιμο θα πάρει τα 
απαραίτητα μέτρα παρέμβασης, 
περιορισμού ή και αποελευθέρω- 
σης. Η εξέλιξη είναι καθοδηγού
μενη με την έννοια ότι αξιο- 
ποιούνται όλα τα μέσα. Εξάλλου 
η άποψη που υποστηρίζει την ε
νίσχυση της ζήτησης θα μπορού
σε να είναι σωστό σε μία οικο
νομία με ανεπτυγμένο βιομηχανι
κό δυναμικό. Στην Ελλάδα όμως 
που δεν παράγει π.χ. αυτοκίνητα 
και βίντεο, θα αυξήσει τις ει
σαγωγές.

Ξέρουμε
•  Σχετικά με την πρόσκληση στα 
κόμματα να πουν τις προτάσεις 
τους για την έξοδο από την κρίση 
ο κ. Σημίτης είπε: Η κυβέρνηση 
δεν χρειάζεται βοήθεια. Εμείς ξέ
ρουμε τι πρέπει να κάνουμε και 
θα το κάνουμε με θάρρος και α
ποφασιστικότητα. Αν αρνείται να 
κάνει προτάσεις κάποιος, με την 
δικαιολογία ότι δεν τον αφορά το 
θέμα, θα έλεγα ότι κοιτάζει το μι- 
κροκομματικό του συμφέρον.

Στη συνέχεια υποβλήθηκαν ε
ρωτήσεις στις οποίες ο κ. Σημί
της απάντησε ως εξής:

Ερώτηση: Η κυβέρνηση γνώρι
ζε τις δυσμενείς εξελίξεις της ελ
ληνικής οικονομίας που έγιναν 
σαφείς μετά τις εκλογές;

Απάντηση: Η κυβέρνηση πάντα 
παρακολουθεί τις εξελίξεις τις οι
κονομίας.

Μερικά από τα οικονομικά φαι
νόμενα συναρτώνται με πολιτικά 
γεγογνδτα αυτού του χρόνου. Ετσι 
καθυστέρησαν οι εισπράξεις των ο
φειλών από το Δημόσιο και η ει
σροή συναλλάγματος, εξαιτίας των 
εκλογών. Ο κ. Αρσένης είχε κατατο
πίσει γαι τις εξελίξεις αυτές την κυ
βέρνηση, μετά τις εκλογές. Το οικο
νομικά πρόβλημα είχε επισημανθεί 
και δεν προέκυψε με την άφιξή μου 
στο υπουργείο. Κατά την περίοδο

Γ ιαννόπουλος: 
Ελεύθερος 

ο αντίλογος
«Πράγματι, οξεία ήταν 

η κριτική που έγινε, (από 
4 σε σύνολο 60 ομι
λητών) από τα συνδικαλι
στικά στελέχη, κατά την 
πρόσφατη σύσκεψη». Αυ
τό είπε χθες ο υπουργός 
Εργασίας Ευάγ. Γιαννό
πουλος, απαντώντας σε 
σχετικές ερωτήσεις δημο
σιογράφων. Αν αυτή η 
κριτική γινόταν σε άλ
λους χώρους θα είχαμε 
διαγραφές, συνέχισε ο υ- | 
πουργός, τονίζοντας πως 
«ο λόγος και ο αντίλογος 
στο ΠΑΣΟΚ είναι ελεύ
θερος και ορισμένοι γί
νονται δεκτοί παρά το γε
γονός ότι οι ιδέες τους, 
δεν συμβαδίζουν με αυτές 
του κινήματος».

Ο κ. Γιαννόπουλος υ
πογράμμισε πάντως, ότι 
όλα ανεξαίρετα τα συνδι
καλιστικά στελέχη δια
βεβαίωσαν ότι θα στηρί
ξουν την πολιτική για τη 
σταθεροποίηση και την α
νάπτυξη της οικονομίας.

Σχετικά με δημοσιεύ
ματα, σύμφωνα με τα ο
ποία αποδοκιμάστηκαν υ
πουργοί, ο υπ. Εργασίας 
δήλωσε ότι δεν υπήρξε 
καταγγελία επώνυμα υ
πουργών, ενώ αντίθετα 
πολλοί συνδικαλιστές εκ
φράστηκαν κολακευτικά 
για τρεις πρώην υπουρ
γούς, όπως για παράδει
γμα ο κ. Κεδίκογλου.

των εκλογών είναι δύσκολο να α
σχοληθεί κανείς με τέτοια θέματα. 
Οι υπουργοί πάνε σε προεκλογικές 
εκστρατείες και ασχολούνται με τις 
εκλογές. Να μην το παραβλέπουμε 
αυτό και να νομίζουμε ότι οι εκ
λογές γίνονται μια ωραία Κυριακή 
και τελειώνει

Ερ.: Τα οικονομικά θέματα δεν 
θα έ^οεπε να απασχολήσουν την 
προεκλογική εκστρατεία;

Απ.: Εκείνο που έχει σημασία 
στις εκλογές είναι να δείξεις τι 
πρόοδο έκανες επί της δια
κυβέρνησής σου.

Ερ.: Γράφτηκαν πολλά για την 
σύσκεψη των συνδικαλιστών του 
ΠΑΣΟΚ που έγινε το περασμένο 
Σάββατο και στην οποίο μιλήσα
τε. Ποιες ήταν οι αντιδράσεις των 
συνδικαλιστών;

Απ.: Η εικόνα, όπως εμφανίστη
κε, είναι στρεβλή. Βεβαίως υπήρ
ξαν μερικοί που διαμαρτυρήθηκαν 
γιατί δεν είχαν πληροφορηθεί σω
στά και δεν έγιναν σωστοί χειρι

σμοί.
Αλλά υπήρξαν και πάρα πολλοί 

που ζήτησαν να ενημερωθούν κα
λύτερα Εξέφρασαν τις απόψεις 
τους και συνέβαλαν με προτάσεις 
για μια καλύτερη διατύπωση της 
πολιτικής μας. Η εικόνα ότι η ηγε
σία του κινήματος βρέθηκε μπρο
στά σε μία ανταρσία είναι λάθος. 
Δεν επικράτησε τέτοιο κλίμα

Ενας ή δύο συνδικαλιστές - από 
τους 60 που μίλησαν - ζήτησαν αν
τικατάσταση των μελών του Εκ
τελεστικού Γ ραφείου. Δεν είναι 
όμως καταστατική διαδικασία, στη 
σύσκεψη κάποιοι συνδικαλιστές να 
ζητούν αντικατάσταση.

Η ενημέρωση σε ένα κόμμα εί
ναι αναγκαία, αλλά και δύσκολη. 
Ενας συνδικαλιστής π.χ. από την 
Κάρπαθο μπορεί να μην ενημερώ
θηκε σωστά

Ο κ. Αρσένης είχε κάνει πριν τις 
εκλογές ενημέρωση στα κομματικά 
όργανα Τότε όμως δεν είχε γίνει 
σύσκεψη συνδικαλιστών.

Σε ερώτηση σχετική με την ανα
φορά της σύσκεψης στην ΑΤΑ ο κ. 
Σημίτης τόνισε ότι κανένας υπουρ
γός δεν είπε: Ούτε συζήτηση για 
την ΑΤΑ

Ερ.: Στην προεκλογική περίο
δο λέγατε για καλύτερες μέρες. 
Τώρα μιλάτε για δυσκολίες.

Απ .: Καλύτερες μέρες είναι συ- 
νεπακόλουθο της ανάπτυξης του 
τόπου. Αυτό είναι το κύριο κριτή
ριο. Το ερώτημα είναι αν πηγαίνου
με προς τη σωστή κατεύθυνση. Α
ποψή μου είναι ότι πηγαίνουμε.

Ερ.: Μπορείτε να μας πείτε τί 
θέματα έθιξαν και τί προτάσεις 
έκαναν οι συνδικαλιστές;

Απ.: Να μη σταματήσουν οι κοι
νωνικοποιήσεις μόνον στους τρεις 
οργανισμούς. Είναι επιτακτική α
νάγκη να προχωρήσει ο θεσμός 
των Εποπτικών Συμβουλίων. Να γί
νουν θεσμικές αλλαγές για περισ
σότερη αποκέντρωση και συμμετο
χή. Να αντιμετωπιστεί η ανεργία 
και να υπάρξουν προγράμματα για 
αύξηση της απασχόλησης. Σχετικά 
με την ΑΤΑ ζητήθηκε η εξέταση 
της Εισοδηματικής Πολιτικής ανά
λογα με ομάδες και κλάδους, γιατί 
υπάρχει ευνοϊκότερο καθεστώς για 
τους δημόσιους υπαλλήλους από 
ότι για τον ιδιωτικό τομέα Ζητήθη
κε ακόμη η νομοθετική κατοχύρω
σή της. Τέλος συζητήθηκε η βιομη
χανική πολιτική, το θέμα των «προ
βληματικών» και η σκοπιμότητα ή 
όχι της επέκτασης του δημόσιου 
τομέα

Καταλήγοντας ο κ. Σημίτης είπε 
ότι η ομιλία του στη σύσκεψη αυτή 
ήταν επανάληψη των όσων είπε ο 
Πρωθυπουργός στο ΑΣΟΠ.

• Οι απεργιακές κινητοποιήσεις 
που απειλούνται να εκδηλωθούν 
στη ΔΕΗ, τον OTE και τον Ο.Σ.Ε. με 
κυρίαρχο αίτημα να υλοποιηθεί η 
κοινωνικοποίηση των οργανισμών 
αυτών, ενδέχεται και να αποφευ
χθούν. Την πιθανότητα αυτή, δεν α
πέκλεισε χτες, ο υπουργός Εργα
σίας Ευάγ. Γ ιαννόπουλος, θεωρών
τας σχεδόν βέβαιο, ότι μέχρι την η
μερομηνία έναρξης των κινητο
ποιήσεων, θα εξαγγελθούν τα Προ
εδρικά Διατάγματα για την κοινωνι
κοποίηση


